

主辦 Organised by



旺角街坊會陳慶社會服務中心
Mongkok Kai-Fong Association Limited
Chan Hing Social Service Centre



賽馬會齡活城市
Jockey Club Age-friendly City

下一站：油尖旺

Next Station: Yau Tsim Mong

計劃主要元素包括

Key components of the programme are

本計劃透過充權「齡活大使」從服務使用者的角度檢視區內小巴路線，令區內更多社區人士了解及關注區內「交通」範疇的長者及年齡友善程度。

The programme aims to empower AFC Ambassadors to examine the minibus routes in the district from user perspective and to raise public awareness on the importance of age-friendliness of transport.





賽馬會齡活城市
Jockey Club Age-friendly City

「齡活大使」走訪行動 AFC Ambassadors Site Visit Activity

計劃招募長者成為「齡活大使」，學習長者及年齡友善社區的知識，並一起參與社區走訪行動，乘搭小巴實地觀察，以服務使用者的角度了解區內小巴路線的長者及年齡友善程度。



Older people are recruited as AFC Ambassadors and equipped with knowledge on age-friendly city so they can assess the age-friendliness of minibus route in the district from user perspective.





賽馬會齡活城市
Jockey Club Age-friendly City

短片製作 Video Production Training

計劃培訓「齡活大使」製作影片介紹區內小巴路線的長者及年齡友善情況，以及參與活動的經驗，以提醒長者乘搭公共交通工具時須注意之事項，並讓區內人士了解交通友善在長者生活中的重要性。



AFC Ambassadors are trained to produce video for introducing the age-friendliness of minibus route in the district and experience sharing of the programme. This has alerted the older people about the reminders when taking public transport and improved the public understanding on the importance of age-friendly transport to older people.





賽馬會齡活城市
Jockey Club Age-friendly City

「油尖旺長者醫食行手機應用程式」 Mobile App for Older People in Yau Tsim Mong District

計劃培訓「齡活大使」學習使用「油尖旺長者醫食行手機應用程式」，讓他們協助籌備講座及分享會，教授區內長者使用有關應用程式。

AFC Ambassadors are trained to use the “Mobile App for Older People in Yau Tsim Mong District” and they are engaged to organise talks and sharing sessions to teach other older people in the district in using the app.



推行日期：2019年6月- 2020年6月
Implementation date: June 2019 – June 2020

長者及年齡友善社區範疇 Domains of Age-friendly City



交通
Transportation



社區與健康服務
Community Support
& Health Services



信息交流
Communication
& Information



社會參與
Social
Participation

